
Protokół Nr 2/24 
posiedzenia Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa  

Rady Powiatu Świeckiego 
z dnia 28 sierpnia 2024 r. 

 
Obecni na posiedzeniu członkowie Komisji - według załączonej listy obecności. 
Ponadto w posiedzeniu uczestniczyli:  
1. Roman Witt - Wicestarosta, 
2. Agata Puchowska - Skarbnik Powiatu, 
3. Józef Gawrych - Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 

Powiatowego w Świeciu. 
 
Porządek obrad: 
1. Wybór Zastępcy Przewodniczącego Komisji. 
2. Omówienie wykonania budżetu Powiatu Świeckiego za I półrocze 2024 r. 
3. Analiza materiałów będących przedmiotem obrad Rady Powiatu Świeckiego. 
4. Sprawy bieżące. 
 
 

Otwarcia posiedzenia dokonał Przewodniczący Komisji, Pan Radosław Liczkowski, 
który powitał obecnych, stwierdził quorum pozwalające podejmować uchwały Komisji 
i przedstawił porządek obrad. Do zaproponowanego porządku obrad, przesłanego 
w zawiadomieniu z dnia 12.08.2024 r. nie wniesiono uwag (zawiadomienie w załączeniu).  
 
 
Do pkt. 1  
Pan Radosław Liczkowski zaproponował na stanowisko Zastępcy Przewodniczącego Komisji 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa, Pana Marka Kutę, który wyraził zgodę na 
kandydowanie. 
 
Wobec braku innych zgłoszeń przystąpiono do głosowania, w wyniku którego Komisja 
jednogłośnie dokonała wyboru Pana Marka Kuty na Zastępcę Przewodniczącego Komisji 
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Rady Powiatu Świeckiego (Uchwała Nr 4/24 
w załączeniu). 
 
 
Do pkt. 2 
Informację przedstawiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska. Podkreśliła, że przepis 
zobowiązujący organ wykonawczy do przedstawiania Radzie Powiatu informacji z wykonania 
budżetu za I półrocze został w ubiegłym roku uchylony ustawą o zmianie ustaw w celu 
likwidowania zbędnych barier administracyjnych i prawnych, stąd też nie ma obowiązku 
przedstawiania dokumentu w formie opisowej, jednak ze względu na to, że zagadnienie 
zostało ujęte w planie pracy, który został uchwalony w poprzedniej kadencji, przedłoży 
krótką informację na ten temat. W trakcie wystąpienia przedstawiła następujące dane: 
1. Budżet Powiatu Świeckiego przyjęty został uchwałą nr LVIII/348/23 Rady Powiatu 

Świeckiego z dnia 29 listopada 2023 roku i do dnia 30 czerwca 2024 roku zmieniany był 
11 razy, w tym 3 razy uchwałami Rady Powiatu i 8 razy uchwałami Zarządu Powiatu 
Świeckiego. 

2. Plan dochodów ogółem na dzień 30.06.2024 r. wyniósł 181 432 662,00 zł, a wykonanie za 
I półrocze roku budżetowego 2024 - 95 976 502,50 zł, tj. 52,90%, w tym: 
1) dochody bieżące – 55,59%, w tym: 
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- dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób fizycznych 
– 50%, 

- dochody z tytułu udziału we wpływach z podatku dochodowego od osób prawnych 
– 49,97%, 

- z subwencji ogólnej – 59,70%, 
- z tytułu dotacji i środków przeznaczonych na cele bieżące – 52,03%, 
- pozostałe dochody bieżące – 54,18%, 

2) dochody majątkowe – 21,60%. 
Dochody i wydatki majątkowe są ze sobą ściśle powiązane; ponieważ w I półroczu 
większość inwestycji jest rozpoczynana, albo jest w toku, te inwestycje będą zakańczane 
i wówczas nastąpi wzrost, zarówno po stronie dochodowej, jak i wydatkowej. 

3. Plan wydatków ogółem na dzień 30.06.2024 r. wyniósł 190 703 087,00 zł, a wykonanie za 
I półrocze roku budżetowego 2024 - 83 162 213,29 zł, tj. 43,61%, w tym: 
1) wydatki bieżące – 46,50%, w tym: 

- na wynagrodzenia i składki od nich naliczane – 49,03%, 
- związane z realizacją zadań statutowych – 37,98%, 
- wydatki na obsługę długu – 48,89%, 
- dotacje – 59,03%, 
- na programy finansowane z udziałem środków, o których mowa w art. 5 ust. 1 pkt 2 

i 3 ustawy o finansach publicznych – 53,21%, 
- świadczenia społeczne – 44,78%, 

2) wydatki majątkowe – 20,12%. 
4. Wynik budżetu ogółem na dzień 30.06.2024 r. wyniósł 12 814 289,21 zł. Oznacza to, że 

w stosunku do wartości planowanych wynik budżetu na koniec pierwszego półrocza 
zwiększył się i ma charakter nadwyżkowy. 

5. Kwota długu na koniec pierwszego półrocza 2024 roku wyniosła 14 119 627,49 zł; spłaty 
są realizowane zgodnie z planem.  

 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
 
Do pkt. 3 
Projekty uchwał Rady Powiatu Świeckiego w sprawie zmiany budżetu Powiatu Świeckiego 
na 2024 rok i w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Świeckiego na 
lata 2024-2029 
Projekty uchwał omówiła Skarbnik Powiatu, Pani Agata Puchowska, informując również 
o przyjętych dziś przez Zarząd Powiatu autopoprawkach. 
 
Pan Radosław Liczkowski uzupełnił wypowiedź przedmówczyni informując o szczegółach 
zadania realizowanego przez Gminę Warlubie w Szkole Podstawowej. 
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono pytań ani uwag. 
 
 
Raport z realizacji Programu Ochrony Środowiska dla Powiatu Świeckiego za lata 2022 
i 2023. 
Zagadnienie przedstawił Kierownik Wydziału Budownictwa i Ochrony Środowiska Starostwa 
Powiatowego w Świeciu, Pan Józef Gawrych. 
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Pan Marek Kuta pozytywnie ocenił finansowanie różnego rodzaju konkursów ekologicznych 
i propagowanie działań prośrodowiskowych w szkołach, poprzez przeznaczanie na ten cel 
choćby niewielkich środków z budżetu. 
 
Pan Józef Gawrych omówił, jak jest to realizowane, informując o działaniach prowadzonych 
przez Wydział Budownictwa i Ochrony Środowiska oraz Wydział Współpracy, Rozwoju 
i Zamówień Publicznych Starostwa. Zaakcentował, że jest zamknięty katalog spraw, które 
mogą być finansowane ze środków na ochronę środowiska i różne są kompetencje 
poszczególnych poziomów samorządu oraz wskazał przepisy określające, na co powiat może 
wydawać środki z Funduszu Ochrony Środowiska. Dodał, że w budżecie zostały jeszcze 
nierozdysponowane środki na konkursy ekologiczne. Odniósł się do organizowanych na 
terenie powiatu konkursów oraz kryteriów i warunków przyznawania dofinansowania. 
Następnie podał przykłady zadań, na których realizację udzielono wsparcia z ww. środków. 
 
Pan Marek Kuta zapytał o możliwość dofinansowania ze środków Funduszu Ochrony 
Środowiska inwestycji ważnej dla Gminy Lniano i Gminy Osie, tj. ścieżki rowerowej z Tlenia 
w kierunku Błądzimia. Zasygnalizował koncepcję połączenia istniejących odcinków 
i utworzenia sieci ścieżek rowerowych, w tym również połączenia ścieżką rowerową 
biegnącą wzdłuż drogi wojewódzkiej Świecie-Tuchola z Bysławiem. 
 
Pan Józef Gawrych odpowiedział, że ze środków Funduszu Ochrony Środowiska nie można 
finansować budowy ścieżek rowerowych i wymienił zadania, na jakie ww. środki mogą być 
przeznaczane. Następnie nawiązał do programu przebudowy dróg i budowy ścieżek 
rowerowych powiatu świeckiego oraz ujętych w tym programie zadań, a także przyjętych 
zasad ich realizacji, we współpracy z gminami, z pozyskanych środków zewnętrznych. Jeśli 
chodzi o wprowadzenie nowych zadań zaznaczył, iż ww. dokument został uchwalony przez 
Radę Powiatu Świeckiego i tylko Rada może go zmienić. 
 
W dyskusji odnoszono się parametrów, jakie muszą spełniać ścieżki rowerowe, a także 
kwestii ich usytuowania względem pasa drogowego i ewentualnych kosztów związanych 
z wykupem gruntów. Zgodzono się, że realizacja tego typu inwestycji jest korzystna dla 
mieszkańców, ale także przyczynia się do zwiększenia atrakcyjności turystycznej danego 
terenu. 
Nawiązano również do kwestii melioracji i działalności spółek wodnych oraz problemów, 
z jakimi się borykają, a także parametrów branych pod uwagę przy udzielaniu tym 
podmiotom dofinansowania z budżetu powiatu.  
 
Pan Radosław Liczkowski pozytywnie ocenił też wsparcie udzielane dla ochotniczych straży 
pożarnych. Skomentował, że północna część powiatu to w znacznej części lasy podkreślając, 
jak ważne jest zapewnienie bezpieczeństwa w tym zakresie. 
 
Do przedstawionego zagadnienia nie wniesiono więcej pytań ani uwag. 
 
 
Do pkt. 4  
Pan Bogdan Tarach zasugerował, aby określić stały dzień odbywania posiedzeń Komisji. 
Ustalono, że kolejne posiedzenie Komisji odbędzie się w poniedziałek, 23.09. o godz.14:00. 
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Pan Radosław Liczkowski przypomniał zagadnienia ujęte w planie pracy Komisji na bieżący 
rok. 
W dyskusji rozważano wprowadzenie pod obrady kwestii melioracji i działalności spółek 
wodnych; odniesiono się również do zagrożenia związanego z ASF i pomocy dla rolników oraz 
planu pracy na przyszły rok. 
Ponadto ustalono, że w związku z obecną sytuacją porządek obrad wrześniowego 
posiedzenia Komisji zostanie poszerzony o informację dot. występowania ASF na terenie 
Powiatu Świeckiego. 
 
Na tym posiedzenie zakończono. 

Przewodniczący Komisji  
Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa 

 
………………………………... 
(Radosław Liczkowski) 

 
 
Protokołowała 
Halina Matwiej 
Biuro Rady 


